
Vrees dat arme bewoners in problemen komen als ze dure warmtepomp 

moeten aanschaffen 

Energiecoöperaties van Gouda zijn bang dat Gouwenaars met weinig geld in de 

problemen komen als ze een dure warmtepomp moeten aanschaffen en isoleren. De 

gemeente Gouda wil in 2040 van het gas af en besloot twee weken geleden dat te 

gaan doen door inwoners zelf te laten verduurzamen. De coöperaties denken dat het 

besluit overhaast is genomen, zonder goede onderbouwing. 

‘Voor huizeneigenaren met een kleine beurs kan dit heel nadelig uitpakken’, zegt 

Hans Koning van Energiecoöperatie Kort Haarlem. Mede namens 

Energiecoöperatie Gouda en Buurtwarmte Achterwillens trekken ze aan de bel bij 

de gemeente. ‘Dat kan echt problemen opleveren als er niet genoeg wordt 

gesubsidieerd.’ 

 

De gemeente gaat er in de plannen vanuit dat de aanschaf van een warmtepomp en 

isolatie van een huis een Gouwenaar gemiddeld zo’n 18.000 euro gaat kosten. Het 

overgrote deel van de stad zou hier volgens de gemeente voor moeten gaan. Vooral 

bij oude slecht geïsoleerde huizen kan dit bedrag flink hoger worden, denkt 

Koning. De gemeente vraagt bewoners om voor 2040 de overstap te maken van cv-

ketel naar (hybride)warmtepomp. 

 

Warmtenet juist eerst goedkoper 

 

Koning zit erover in dat bewoners nu aangewezen zijn op een warmtepomp, terwijl 

voor de coöperaties niet duidelijk is of de alternatieven, zoals een warmtenet, wel 

goed zijn onderzocht. ‘Dat hebben ze niet goed onderbouwd.’ Bij een warmtenet 

krijgen huizen vanuit een centraal punt in de wijk warm water toegevoerd, 

waarmee hun huis verwarmd wordt. 

 

Aan een warmtenet zijn inwoners in eerste instantie een stuk minder geld kwijt, 

omdat een aansluiting voor ze geregeld wordt. Maar vanwege de maandelijkse 

energiekosten zijn bewoners over een lange periode toch nog ongeveer evenveel 

kwijt als een warmtepomp, blijkt uit onderzoek van de gemeente. Warmtenetten op 

kleine schaal zijn volgens de gemeente nog wel mogelijk. 

 

Niet goed onderbouwd 

 

De gemeente concludeert na een onderzoek in de wijk Plaswijck-Kern dat 

grootschalige warmtenetten niet haalbaar zijn in Gouda. ‘Op grond van één 

(globaal) onderzoek worden conclusies getrokken voor heel Gouda’, schrijven de 

coöperaties. De gemeente liet eerder weten de wijk representatief te vinden. De 

onderzoekers schrijven zelf dat er maar kleine verschillen zijn tussen de 

haalbaarheid en kosten van warmtenetten en warmtepompen in de wijk. 

 



‘Wij zeggen niet dat de gemeente ongelijk heeft’, zegt Koning. ‘Alleen dat ze het 

onvoldoende heeft onderbouwd.’ De coöperaties zijn daarnaast zeer teleurgesteld 

dat de gemeente niet met ze overlegd heeft over het besluit. De gemeente laat 

weten op dit moment niet in te willen gaan op de kritiek, omdat het eerst met de 

energiecoöperaties in gesprek wil gaan. 

 

Haastig besluit genomen 

 

De gemeente zegt dat er energiecoaches beschikbaar zijn, die kijken hoe huizen 

beter geïsoleerd kunnen worden en mensen energie kunnen besparen. Op dit 

moment is er ook een landelijke subsidie voor zo’n 30 procent van het bedrag dat 

bewoners kwijt zijn aan het isoleren van een woning en het aanvragen van een 

warmtepomp. Er zijn ook duurzaamheidsleningen beschikbaar: ’Maar willen 

mensen dat?’ 

 

De keus voor individuele oplossingen bij bewoners is volgens de gemeente onder 

meer genomen om Gouwenaars duidelijkheid te geven, omdat anders de deadline 

van 2040 aardgasvrij niet gehaald kan worden. ‘Dit lijkt doorslaggevend te zijn 

geweest’, schrijven de coöperaties. ‘Niet per se wat de meest duurzame oplossing 

tegen zo laag mogelijke kosten voor Gouda zou kunnen zijn.’ 

 

Volgens de gemeente speelt ook mee dat woningcoöperaties niet deel willen nemen 

aan een warmtenet in proefwijk Plaswijck-Kern en dat er te weinig ambtenaren zijn 

om warmtenetten uit te voeren. 

 


